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مسعود خوانساري
رئيس اتاق بازرگانی تهران

بعــد از آغاز پاندمی کرونا در بهمن ۹۸ و به خاطر 
غیرمترقبه بــودن بیماری و عدم آمادگی کشــور 
و مراکــز درمانی برای مقابله بــا این پدیده، اتاق 
تهران بــا توجه به مســوولیت اجتماعی خود، در 
اسفند ماه همان سال ســتادی به منظور رفع نیاز 
بیمارســتان های کشور تشــکیل داد و با حمایت 
کلیــه اتاق های شهرســتان ها و کمپین »نفس«، 
نیــاز آنها را بررســی کرد و بالغ بــر ۱۵۰ میلیارد 
تومان تجهیزات اعم از ونتیلاتور و… برای ۲۸۱ 
بیمارستان تدارک دید. در تابستان ۹۹ هم به توزیع 
بیش از ۷۰ هزار بســته حمایتی بــرای نیازمندان 
اقدام کرد. فــاز اول کمک های بخش  خصوصی 
بــرای مقابله با بیماری کرونا بــه این موضوعات 
اختصــاص یافت. در فاز بعدی هم ســعی کردیم 
راهکارهایی برای کمک به کســب وکارهایی پیدا 

کنیم که در جریان کرونا آسیب دیده  بودند.
امــا وضعیت در فروردین ســال ۱۴۰۰ تغییر کرد. 
در این مقطع مشــخص شد کشــور برای واردات 
واکسن با مشکلاتی مواجه است. به خصوص اینکه 
صنایــع و واحدهای تولیدی، به دلیل تعطیلی های 
ناشی از کرونا، تلفات کرونایی و هزینه های دائمی 

گرفتن تست از کارکنان در مضیقه بودند.
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سرمقاله

 بوروکراسی علیه
 واردات واکسن

 
 ادامه از صفحه اول

توقع بنگاه های تولیدی از اتاق این بود که متناسب با شرایط 
کشــور، امکانی جدید برای واکسینه کردن قشر مولد کشور 

فراهم آورد.
همزمــان نیاز بود که مردم و افــکار عمومی هم در جریان 
این موضوع قرار گیرند و ذهن ها در مورد واردات واکســن 
توســط بخش  خصوصی آگاه شــود. بنابراین طی یک دوره 
زمانــی به تبیین ایــن بحث پرداختیم که نخســت، بخش  
خصوصی به این دلیل وارد این ماجرا شــده که دولت از نظر 
فشار تحریم ها، قدرت کافی برای واردات ندارد؛ دوم اینکه، 
این واردات نافی اقدامات بعدی دولت برای تزریق واکســن 
رایگان به عموم مردم نیســت؛ ســوم اینکه، واکســن های 
وارداتی تحت نظارت ســتاد کرونا توزیع می شود؛ و چهارم 
اینکه، این واکسن ها به صورت رایگان در اختیار کارکنان و 
کارگران صنایع و بخش های تولیدی قرار می گیرد و هزینه 
آن را کارفرمــا پرداخت خواهد کرد و ارز تخصیصی هم ارز 

آزاد یا نیمایی خواهد بود.
خوشبختانه چند شرکت زیرمجموعه اتاق که از شرکت های  
معتبر دارویی کشــور به حســاب می آیند و ســابقه واردات 
واکســن دارند، موفق شــدند ۶ میلیون دز واکســن از نوع 
آسترازنکا و اسپوتنیک سفارش دهند. بلافاصله در نیمه اول 
فروردین، طی نامه ای از رئیس جمهور درخواســت شد که با 
واردات واکسن توسط بخش خصوصی موافقت کنند. هرچه 
سریع تر واکسن وارد کشور می شــد، می توانست جان افراد 

بیشتری را از مرگ نجات دهد.
درهمین راســتا تمام شــرکت های بزرگ و کوچک و حتی 
شــرکت های خدماتی تقبل کردند کــه هزینه های مربوطه 
را کــه بالغ بر ۱۵۰۰ میلیارد تومان می شــد، پرداخت کنند. 
شــرکت ها حتی اعلام کردند حاضرنــد هزینه های لازم را 
جهت توزیع واکســن در میان اهالی روســتاها و شهرهای 
اطراف کارخانه های صنعتی هم پرداخت کنند. تعداد دیگری 
هم اعلام کــرده  بودند هزینه واردات واکســن را پرداخت 
می کننــد و آن را در اختیار ســتاد کرونا قــرار می دهند که 
به صلاحدید در میان اقشــار در معرض آسیب توزیع شود؛ 
یعنی بخش  خصوصی از منظر انجام مســوولیت اجتماعی، 
 در جهــت پرداخــت هزینه هــای واکسیناســیون عمومی 

پیش قدم شد.
در این مقطع به دنبال تاییــد رئیس جمهوری، پروفرمای ۶ 
میلیون دز ســفارش داده شده از شــرکت های فروشنده اخذ 
و به وزارت بهداشــت ارسال شــد. ضرورت داشت برخلاف 
رویــه بوروکراتیک معمول، فرآیند واردات با ســرعت عمل 
انجام پذیرد که متاسفانه پیچیدگی های بوروکراتیک موجب 
شــد این فرصت از دست برود؛ زیرا کشــورهای فروشنده 
واکسن تاکید داشتند دولت ایران طی نامه ای باید خرید این 

واکسن ها را مورد تایید قرار دهد. 
دوندگی های اتــاق برای دریافت نامه از وزارت بهداشــت 
بیــش از یک ماه تمام ادامه داشــت. در این مدت تقریبا با 
اکثــر مقامات موثــر و عالی رتبه صحبــت کردیم و همگی 
در دولــت و مجلس قول همــکاری دادند، امــا اعتبار هر 
پروفرما حداکثر یک هفته بیشــتر زمان نداشت و متاسفانه 
 پیچیدگی هــای بوروکراتیک موجب شــد ایــن فرصت از 

دست برود.
حاصــل این عدم همکاری، از بیــن رفتن فرصت خرید چند 
میلیون دز واکســن بود که متاسفانه در خردادماه دنیا با یک 
پیک جدید روبه رو شد و عملا کشورها در خصوص صادرات 
واکســن محدودیت ایجاد کردند.  ولی مجددا تلاش شــد 
که منبع جدیدی پیدا شــود. این بار شــرکت های واردکننده 
پذیرفتند با ریسک شــخصی و اعتبار اسنادی، ۳ میلیون دز 
واکســن آسترازنکا از هند را گشــایش کنند که متاسفانه به 
دلیل وضعیت وخیم هند، صادرات واکســن از این کشــور 
ممنوع شد ولی اسناد اعتباری به قوت خود باقی است و امید 

است به زودی رفع ممنوعیت شود.
همزمــان یکی دیگر از شــرکت های خوشــنام واردکننده 
موفق شــد مقــدار نســبتا فراوانی واکســن آســترازنکا 
وزارت  اختیــار  در  و  کنــد  وارد  تومانــی   ۴۲۰۰ ارز  بــا 
 بهداشــت قرار دهد کــه خوشــبختانه دو محموله آن وارد 

کشور شده است.
خلاصه اینکه ای کاش از ابتدای ســال این اجازه به بخش 
خصوصی داده می شــد تا علاوه بر تامین واکســن موردنیاز 
وزارت بهداشــت با کمک همه صنایــع و بنگاه ها، کارگران 
خط تولید هم ســریع تر واکسینه شوند؛ آن هم در مقطعی از 
زمان که هر دز واکســن می تواند جان انسانی را نجات دهد 
و به خصوص در دوره ای که برخلاف وعده های داده شده، نه 
خبری از توزیع واکســن داخلی است و نه اینکه شیوع کرونا 
در کشور آرام گرفته است. شــرح حال ما مثنوی هفتاد من 

کاغذ است.
متاســفانه نظام بوروکراتیک کشــور به هیچ عنوان آمادگی 
رفتارهای ســریع و کارآمد را در این مقاطع حســاس ندارد. 
بماند که گاهــی این فکر به ذهن هر ناظر بی طرفی می آید 
که شاید حکمتی در این حجم از کارشکنی نهفته باشد. شاید 

جایی منافعی در خطر است.

 امسال ۱۷ طرح بازآفرینی شهری 
در خراسان شمالی اجرا می شود

مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی گفت: امسال 
۱۷ پروژه بازآفرینی شهری با اعتبار ۱۰۸ میلیارد ریال 

در خراسان شمالی اجرا می شود.

قاســم قاســمی اظهار داشــت: این پروژه ها شامل 
احداث خانه محله صادقیــه با اعتبار ۱۰ میلیارد ریال، 
زیرسازی و جدول گذاری معابر حکیم شیروان با اعتبار 
پنج میلیارد ریال، بهســازی پیاده رو حدفاصل خیابان 
فرومندی و میدان امام خمینی)ره( اســفراین با اعتبار 
پنج میلیارد ریــال، احداث پایــگاه خدمات اجتماعی 
شیروان با اعتبار ۹ میلیارد ریال، پروژه اصلاح و توسعه 
شــبکه آب و فاضلاب جوادیه بجنورد با اعتبار هفت 
میلیارد ریال و پروژه بهسازی معابر قلعه کریم اسفراین 

با اعتبار ۹ میلیارد ریال است.
وی افــزود: احداث ســالن ورزشــی باقرخانه بجنورد 
با اعتبــار ۱۰ میلیارد ریال، احــداث مجتمع فرهنگی 
ورزشــی جوادیه بجنورد با اعتبــار ۱۱ میلیارد ریال، 
ســاماندهی و بهسازی معابر زمین کشوری شیروان با 
اعتبار ۲ و نیم میلیارد ریال، احداث خانه فرهنگ زمین 

کشوری شیروان با اعتبار  هشت میلیارد ریال، اصلاح 
و ساماندهی شــبکه آب و فاضلاب ارمغان بجنورد با 
اعتبار پنج میلیارد ریال، تامین قیر برای آسفالت معابر 
محلات بازآفرینی شــهری به میزان ۲۴ میلیارد ریال 
و توانمند ســازی اقتصادی و ظرفیت سازی اجتماعی 
و نهادی در محلات هدف بازافرینی شــطح استان با 
اعتبار یــک و نیم میلیارد ریــال از دیگر پروژه های 

بازآفرینی شهری این اداره کل در سال ۱۴۰۰ است.
بازسازی یک هزار هکتار سکونتگاه غیررسمی

 قاســمی در ادامه به بافت های فرسوده و سکونتگاه 
های غیر رســمی اشــاره کرد و افزود: در خراســان 
شمالی ۵۹۰ هکتار بافت میانی فرسوده و ۷۱۴ هکتار 
ســکونتگاه های غیر رسمی وجود دارد که بیش از ۵۲ 
هزار نفر در بافت فرســوده و بیش از ۸۷ هزار نفر در 

سکونتگاه های غیررسمی ساکن هستند.
وی بیان کرد : تعداد کل سهمیه تسهیلات استان ۳۷۰ 
عدد بوده که از این تعداد ۹۶ واحد از ابتدای امســال 
به بانک ها معرفی شده اند و بیش از ۳۸ میلیارد ریال 

از ابتدای سال جاری تسهیلات پرداخت شده است.

مدیرکل راه و شهرســازی خراسان شــمالی در مورد 
مهمترین پروژه های در دســت اجرای استان افزود : 
احداث سالن ورزشی باقرخان ۲ با ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکــی به مبلغ قــرارداد ۱۵ میلیــارد ریال، احداث 
مجتمع فرهنگی ورزشی جوادیه با ۴۰ درصد پیشرفت 
فیزیکــی به مبلغ قــرارداد ۳۵ میلیارد ریــال و پروژه 
مشــارکتی ۲۲۰ واحدی ارمغان بجنورد با پیشــرفت 
فیزیکی حدود ۶۰ درصــدی از مهمترین پروژه هایی 

است که اکنون در استان در حال اجرا است.
محورهای فعالیت بازآفرینی شهری، بهسازی محیط، 
خدمــات روبنایی، خدمــات زیربنایی، توانمندســازی 
اجتماعــی و تملــک زمین برای بازگشــایی معابر در 
محلات هدف بازآفرینی شــهری اســت و تلاش می 

شود تا سطح کیفیت زندگی شهروندان ارتقا یابد.  
گستره بافت فرسوده مصوب در پنج شهر استان شامل 
شهرهای بجنورد، شــیروان، اسفراین، گرمه و جاجرم 
۴۸۲ هکتار اســت که ۱۵۴ هکتــار در بجنورد، ۱۲۰ 
هکتار در شیروان، ۱۱۰ هکتار در اسفراین، ۷۸ هکتار 

در جاجرم و ۱۹ هکتار در گرمه است.

معاون سیاسی استاندار خراسان شمالی با ابراز نگرانی 
از کاهــش میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
اســتان خراسان شــمالی، گفت: با همکاری دستگاه 
قضایی تالارها از روزسه شنبه ۱۲ مرداد بسته خواهند 
شد و ادامه فعالیت مشاغل گروه یک منوط به رعایت 

ضوابط بهداشتی خواهد بود.
احمد برادران در جلســه فوق العاده ســتاد مدیریت 
بیماری کرونا اظهار داشت: تمام دستگاه های اجرایی 
استان خراسان شــمالی، مسئول حفظ سلامتی مردم 
در مقابل بیماری کرونا هستند، بنابراین حساسیت ها 
باید نســبت به وضعیت بحرانی این بیماری افزایش 

پیدا کند.
با تالارهای متخلف برخورد قضایی صورت خواهد 

گرفت
 معاون سیاسی اســتاندار با ابراز گلایه از فعال بودن 
مراکز تجمعی در سراســر خراسان شمالی اضافه کرد: 
این موضــوع باید پیگیری و تشــدید اقدامات انجام 
گیرد، ضمن اینکه با تالارهای متخلف برخورد قضایی 

صورت خواهد گرفت.
برادران با بیان اینکه آمار بســتری ها و مبتلایان به 
بیماری کرونا به شدت رو به افزایش است، خاطرنشان 
کرد: رعایت پروتکل های بهداشتی یکی از مهم ترین 
ابزارها برای مبارزه با این بیماری اســت که متاسفانه 
کاهش محسوسی پیدا کرده است.برادران یادآور شد: 
برابر با آخرین آمار دانشگاه علوم پزشکی استان تعداد 
بستری ها و مراجعه کنندگان به مراکز درمان ناشی از 

بیماری کرونا نگران کننده است.
وی اظهار داشــت: برگزاری مجالس و دورهمی های 
عمومی یکی از عوامل مهم شــیوع بیماری کروناست 
و باید با انجــام کار فرهنگی از تریبون های مختلف 

جهت اطلاع رسانی کامل و درست و اعلام هشدارها 
بهره مند شویم.

وی با ابراز نگرانــی از کاهش میزان رعایت پروتکل 
های بهداشــتی در استان خراسان شــمالی، گفت: با 
همکاری دســتگاه قضایی تالارها امروز بسته خواهند 
شد و ادامه فعالیت مشاغل گروه یک منوط به رعایت 

ضوابط بهداشتی خواهد بود.
بحرانی شدن وضعیت کرونا در خراسان شمالی

رییس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی با اشاره 
به اینکه بستری بیماران کرونایی در خراسان شمالی 
افزایش بی سابقه ای داشته است، گفت: بیمارستان ها 
در مرز پر شدن هستند و ممکن است در شرایطی قرار 
بگیریم که تختی برای پذیرش بیمار وجود نداشــته 

باشد.
سید احمد هاشمی، در ستاد استانی کرونا اظهار داشت: 
درحال حاضر متاســفانه وضعیت کرونا در بیمارستان 
های خراسان شــمالی در مرحله بحرانی قرار گرفته 

است.
وی با اشــاره به اینکه بیمارســتان هــای کرونایی 
خراسان شــمالی در مرز پرشدن قرار دارند، ادامه داد: 
حدود چهار روز متوالی است که به صورت روزانه ۱۰۰ 
بیمار کرونایی جدید در بیمارستان های استان پذیرش 

می شود.
هاشمی اضافه کرد: شب گذشته اورژانس بیمارستان 
امام حسن)ع( به صورت کامل تکمیل و در بقیه بخش 
ها نیز ۲۵۰ بیمار بستری بودند که از آغاز شیوع کرونا 
تاکنون این آمار بستری در استان بی سابقه بوده است.

ایــن مقام مســئول با بیان اینکه در حــال حاضر در 
بیمارســتان امام علی )ع( یــک بخش برای پذیرش 
بیماران کرونایی خالی شده است، گفت: در بیمارستان 

امام رضا)ع( بجنورد نیز کــه ۱۵ تخت برای بیماران 
کرونایی فعال بود، امروز نیــز ۲۰ تخت دیگر اضافه 

و فعال می شود.
هاشــمی از اعــلام آمادگی بیمارســتان ارتش برای 
پذیرش بیماران غیر کرونایی خبر داد و خاطرنشــان 
کرد: طی هماهنگی های صورت گرفته در جلسه ای 
مقرر شد که بیمارستان تامین اجتماعی نیز یک بخش 
را فعال کند اما شب گذشته حتی یک بیمار را پذیرش 

نکرده است.
وی بیان داشــت: همچنین پیش بینی شده است که 
در صورت همــکاری تامین اجتماعــی، بخش زنان 
و زایمان این بیمارســتان به بیمارســتان بنت الهدی 

منتقل شود.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی خراســان شــمالی 
یادآورشــد: اکثر موارد بســتری ها مربوط به افرادی 
هستند که درمراسم های عروسی و عزا شرکت کرده 

بودند.
هاشمی بیان داشت: متاسفانه مراسم ها به روال قبل 
در تالارها برگزار می شــود و قطعاعلوم پزشــکی به 

تنهایی نمی تواند تمامی این موارد را محدود کند.
وی اضافه کرد: کمتر از یک هفته مانده به ماه محرم، 
خانواده در حال برپایی مراسم عروسی هستند و قطعا 
باید متولیان امر، استانداری، سازمان صمت، اصناف و 
سایر ارگان های مرتبط پای کار بیایند و یک تصمیم 

جدی در رابطه با مراسم ها گرفته شود.
 وی افزود: در ۲۴ســاعت گذشته تا ظهرروز سه شنبه 
، ۱۲۴بیمارجدیــد مبتلا به کرونا به علائم شــدید در 
بیمارســتانها بستری شــدند و تعداد بستری ها هم به  
۵۰۱ نفر افزایش یافت. همچنین۵هم اســتانی نیز بر 

اثر این ویروس جان باختند.

نخســتین مرحلــه از اردوی آماده ســازی تیم ملی 
کوراش بانوان با هدف حضور در رقابت های قهرمانی 
آسیا به میزبانی قائمشهر به پایان رسید و اردوی دوم 
آن در خراسان شمالی اول شهریورماه برگزار می شود.

به گزارش اتفاقیه نخســتین مرحلــه از اردوی آماده 
ســازی تیم ملی کوراش بانوان با هــدف حضور در 
رقابت های قهرمانی آسیا به میزبانی قائمشهر به پایان 

رسید.
این اردو زیر نظر بتول پاکروح ســرمربی تیم ملی با 

حضور ۴۰ کوراش کار از نفرات اول تا سوم مسابقات 
قهرمانی کشــور و منتخبیــن کادر فنی پس از انجام 
تست کرونا با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی اول 

مردادماه آغاز شد.
در جریــان اردو حاضرین، تمرینــات فنی، میدانی و 
بدنسازی زیر نظر کادر فنی تیم ملی را سپری کردند.

در روز نخســت رقابت های انتخابــی درون اردویی 
برگزار و در نهایت ۲۰ ورزشــکار جــواز ادامه حضور 
در اردو را دریافت کرده و ســایر نفرات به شهر محل 

سکونت خود بازگشتند. 
اردوی دوم ایــن تیم، اول شــهریورماه بــه میزبانی 
خراسان شــمالی و شهرســتان بجنورد با حضور ۱۴ 
ورزشکار بعد از چند از سر گرفته می شود، رقابت های 
کوراش قهرمانی آســیا ۱۰ مهرماه در تاشــکند آغاز 

می شود.
گفتنی است که در این اردو مهتاب و الهه باغچقی به 
عنوان کوراش کار و بتول پاکروح به عنوان سرمربی 

در این تیم حضور دارند.

رییــس اداره ســنجش و پاییش کیفیتــی آموزش و 
پرورش خراســان شــمالی گفت: امسال چهار هزار و 
۴۴۷ دانش آموز اســتان جمعه ۱۵ مرداد ماه در آزمون 
نمونــه دولتی با هم به رقابــت می پردازند که از این 
تعــداد ۲ هزار و ۵۴۸ نفر دختــر و یکهزار و ۸۹۹ نفر 

پسر هستند.
ســعید ســیدی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
داشت: آزمون مدارس نمونه دولتی که قرار بود ۱۸ تیر 
ماه برگزار شــود، به دلیل شدت یافتن شیوع ویروس 

دلتا و توصیه های وزارت بهداشت، لغو شد.
وی گفت: از وزارت بهداشت به طور مجدد درخواست 
برگزاری این آزمون با رعایت پروتکل های بهداشتی 
شده است که بر این اساس این آزمون روز جمعه ۱۵ 
مرداد ماه به صورت همزمان در سراسر کشور برگزار 
می شود.سیدی اظهار داشت: ظرفیت پذیرفته شدگان 
در مــدارس نمونه دولتی در ســال تحصیلی ۱۴۰۱-

۱۴۰۰، یکهــزار و ۷۲۱ نفر در رشــته های نظری و  
هنرستان ها در آموزشگاه های  نمونه دولتی  پذیرفته 

خواهند شد.وی افزود: ۸۲۴ نفر از این دانش آموزان را 
دختران و مابقی پسران تشکیل می دهند و آمار دانش 
آموزان داوطلــب تحصیل در مــدارس نمونه دولتی  
برای ســال تحصیلی آینده )۱۴۰۱-۱۴۰۰( نسبت به 
سال تحصیلی گذشته حدود ۱۵ درصد افزایش یافت.

ســیدی اظهار داشــت: این آزمون در بجنورد مرکز 
استان و هشت شهرستان شــیروان، اسفراین، مانه و 
ســملقان، فاروج، جاجرم، گرمه، راز و جرگلان، بام و 

صفی آباد برگزار می شود.

رئیــس مجمع نمایندگان خراســان شــمالی در 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در سال 
جاری به دلیل کاهش بارشــها، کشاورزان دچار 
زیان شده و نتوانستند محصول خوبی را برداشت 
کننــد، گفت: متولیان امر از الان برای تامین بذر 
کشاورزان به فکر چاره باشند تا در سال آینده نیز 

این روند تکرار نشود.
علــی جدی در گفتگو با خبرنــگار عصراترک در 
رابطه با وضعیت بذر کشــاورزی اظهار داشت: در 

سال جاری با توجه به کاهش بارش، خشکسالی 
و از بیــن رفتن بخش زیادی از تولیدات در حوزه 

تامین بذر کشاورزی مشکل وجود دارد.
وی ادامه داد: متولیان این امر در استان خراسان 
شمالی از اســتانداری تا جهاد کشاورزی پیگیری 
را از حــال حاضــر آغاز کنند، بذر کشــاورزان را 
پیش بینی کنند، زیــرا در غیر اینصورت بذر کم 
و احتمال می رود در ســال آینده نیز همین روند 

تکرار شود.

جدی اضافه کــرد: برای تامین بذر مورد نیاز می 
توانند از ســایر اســتان هایی کــه در این زمینه 
مشکل نداشته اند، اقدام کنند تا کشاورزان برای 

سال دیگر نیز متحمل زیان نشوند.
نماینــده مــردم شــیروان در مجلس شــورای 
اســلامی همچنیــن ادامــه داد: طــرح لایحه 
رتبه بندی معلمان و همســازان ســازی حقوق 
 بازنشســتگان نیــز در حــال اقــدام اســت و

 به زودی اجرایی خواهد شد.

رییس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت خراســان 
شــمالی گفت: بخش خصوصی برای سرمایه گذاری 
در زمینــه فرآوری باریت در شهرســتان مرزی راز و 
جرگلان اعلام آمادگی کرده و مقدمات در حال انجام 

است.
حسین حاجی بگلو در نشست خبری که در حاشیه تور 
صنعتی در محل کارخانه قند شــیروان  اظهار داشت: 
یک ســرمایه گذار بخش خصوصی در زمینه فرآوری 

ماده معدنی باریت اعلام آمادگی کرده است.
باریت از ذخایر معدنی و دارایی های شهرستان محروم 
و مرزی راز و جرگلان اســت، که چشم امید ساکنان 
این خطــه دورافتاده به آن دوخته شــده و نظارت و 
بهره برداری صحیــح از آن می تواند، نقش ویژه ای 
در توسعه مشاغل روستایی و محرومیت زدایی از این 

خطه داشته باشد.
کشف و اســتخراج این ذخایر معدنی به زمان قبل از 
تفکیک سه اســتان خراسان در سال ۸۲ برمی گردد، 
ولی با گذشت سال ها از فعالیت معدنی در کانسارهای 
باریت منطقه، از ســخنان اهالی این شهرستان مرزی 
چنین برمی آید که جز تخریب مراتع،  خسارات زیست 
محیطی و عدم دریافــت حقوق کارگران چیزی عاید 

این منطقه محروم نشده است.
ســالانه به طور میانگین ۶ هزار تن سنگ باریت از ۸ 
معدن فعال در بخش مرزی جرگلان در شهرستان راز 

و جرگلان استخراج می شود.
حاجی بگلو در ادامه با اشاره به پیگیری ها برای خارج 
کردن پروژه سیمان سمنگان از بلاتکلیفی گفت: بنیاد 
مستضعفان و آستان قدس وارد مذاکره شدند تا در باره 

اجرای سیمان سمنگان تصمیم گیری شود.
وی درباره مصوبات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
گفت: این کارگروه پارســال ۳۲۰ مصوبه داشــت که 
مشکلات هشــت واحد صنعتی و معدنی استان قرار 

اســت فردا در نشست کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید در تهران بررسی شود.

رییس سازمان صنعت معدن و تجارت خراسان شمالی 
تصریح کرد: قرار اســت بیشتر مشکلات که در زمینه 

منابع اعتباری است، بررسی و حل شود.
وی درباره مشکل آلومینای ایران در شهرستان جاجرم 
در زمینه توقف ۲ ســاله برداشــت بوکسیت از معدن 
تاش استان سمنان گفت: این مشکل تاکنون از طرف 

مجموعه آلومینا به این سازمان گزارش نشده است.
حاجی بگلو در بخش دیگر سخنان خود درباره پایین 
بودن شــمار واحدهای صنعتی در استان افزود: شمار 
واحدهای تولیدی بسیار ناچیز است و تنها ۳۳۰ واحد 
معدنــی و ۲۵۹ واحد معدنی در اســتان دارای پروانه 
بهره برداری است، این درحالی است که ظرفیت های 

فراوان بویژه در حوزه معدن در این خطه وجود دارد.
وی خاطرنشان کرد: یک اقدام خوب در زمینه معدن، 
واگذاری ۷۶ واحد معدن غیرفعال از طریق مزایده به 
بخش خصوصی است که این اقدام سبب فعال شدن 

معادن شد.
وی درباره افزایش قیمت نان در استان گفت: اصلاح 
قیمت نان با تصمیم اتحادیه انجام شــده و البته هنوز 
در کارگروه آرد و نان اســتان مصوب نشده است البته 
خراســان شــمالی همچنان کمترین قیمت نان را در 

کشور دارد. 
رییس سازمان صنعت معدن و تجارت خراسان شمالی 
از کمبود منابع این سازمان انتقاد کرد و گفت: کمبود 
منابع خدمات رسانی را تحت تاثیر قرار می دهد انتظار 
می رود فرمانــداران و اعضای کمیتــه برنامه ریزی 
شهرستان ها توجه ویژه ای در این باره داشته باشند.

گفتنی اســت، خبرنگاران در این تور صنعتی از واحد 
آفاق فوم در شهرک صنعتی شیروان، واحد بهنوش و 

کارخانه قند بازدید کردند.

امام جمعه شهرستان اسفراین گفت: معدن آلبلاغ مصداق 
بارز انفال است و باید مردم شهرستان اسفراین و روستاها 
همه به یک اندازه از این معدن سهم داشته باشند و جلوی 
هر نوع برداشت غیرمجاز گرفته شود. مردم اسفراین باید از 

سهام یکسان در معدن آلبلاغ برخوردار شوند,
حجت الاســلام محمدیان در گفتگو با عصراترک اظهار 
داشت: با توجه به ظرفیت های خوبی که از نظر مادی و 
معنوی در شهرســتان دارالقران اسفراین وجود دارد، قطعا 
مردم دارای گنج هســتند و براین اساس نباید این همه 

نیروی بیکار در شهرستان وجود داشته باشد.
امام جمعه شهرستان اسفراین با بیان اینکه طی سال های 
اخیر برداشت های غیرمجاز زیادی در این مکان صورت 
گرفت، گفت: هنجار شکنی ها و مواردی از این دست هم 
از مســئولان و برخی افراد متخلف دیده شد که متاسفانه 
گردن کلفتی ها، تیراندازی ها و کشته هایی در این معدن 
اتفاق افتاد که از تریبون نماز جمعه خواســتار برگرداندن 

امنیت به شهرستان و مردم شدیم.
وی با تاکید بر بهره بردن یکســان تمام مردم اسفراین از 
منفعت این معدن، توضیح داد: دولت می تواند این معدن 
را به شرکت هایی واگذار کند که بومی شهرستان اسفراین 

باشند.
حجت الاســلام محمدیان یادآور شد: باید یک شرکت از 
بین مردم و تحت عنوان سهامی خاص ایجاد شود و بدون 

مزایده امتیاز استخراج را تحویل بگیرد.
امام جمعه اســفراین با اشاره با بیانیه  حمایتی که در گروه 
ها و کانال ها در رابطه با شرکت تعاونی منتشر شده بود، 
گفت: این بیانیه به معنای طرفداری از این شرکت نیست.

وی با بیان اینکه هدف از راه اندازی شرکت تعاونی برای 
معدن آلبلاغ سهیم کردن تمامی مردم اسفراین در منفعت 
حاصل از این معدن است، گفت: براین اساس اعلام کردیم 
اگر قرار به ورود مردم در این موضوع است باید همه مردم 
شرکت کنند و باید به طریقی سهم برابر برای همه در نظر 
گرفته شود.حجت الاسلام محمدیان گفت: در این شرکت 
یا هر شرکت تعاونی که مردم سرمایه گذاری می کنند، در 
صورت نیاز اگر افراد هیئت مدیره صلاحیت نداشته باشند، 
باید مردم به راحتی بتوانند با رای اکثریت افراد هیئت مدیره 

را تغییر دهند.
وی اظهار داشت: حمایت اصلی من دررابطه با سهم برابر 
بوده اســت، بقیه امور برعهده بنده نیست و باید استاندار، 

فرماندار و نماینده شهر و سایر متولیان امر نظر دهند.

رئیــس حفاظت محیط زیســت گرمه گفت: یگان 
حفاظت محیط  زیســت شهرستان و کلانتری درق 
در عملیاتی مشــترک، طی تعقیــب و گریز با یک 
نفر شکارچی متخلف موفق شدند خودروی وی را 
متوقف و در بازرســی خودرو مقداری گوشت بسته 

بندی شده قوچ وحشی کشف و ضبط کنند.
عبدالرحمن زحمتی گفــت:  یگان حفاظت محیط  
زیســت  شهرســتان و کلانتری درق در عملیاتی 
مشــترک، طی تعقیب و گریز با یک نفر شکارچی 
متخلف موفق شــدند خودروی وی را متوقف و در 
بازرســی خودرو  مقداری گوشت بسته بندی شده 

قوچ وحشی کشف و ضبط کنند.
 وی افزود: متخلف در حین فرار، ســر حیوان را از 
خودرو به حاشــیه جاده پرت کــرده بود که پس از 

بررسی محل،سر حیوان نیز  کشف و ضبط شد.
 وی اظهار داشــت: متهم پس از تکمیل پرونده به 
جرم شکار غیر مجاز گونه حمایت شده قوچ وحشی 

به مرجع قضایی معرفی شد.
 لازم به ذکر است طبق قانون شکار و صید، جریمه 
شکار یک راس قوچ وحشی به لحاظ مطالبه ضرر 
و زیان مبلغ دویســت و پنجاه میلیون ریال تعیین 

شده است.

معاون سیاسی استاندار خراسان شمالی؛

وضعیت کرونا درخراسان شمالی نگران کننده است

خراسان شمالی میزبان اردوی دوم تیم ملی کوراش بانوان کشور

بیش از چهارهزار نفر در مدارس نمونه دولتی خراسان شمالی شرکت می کنند

رئیس مجمع نمایندگان خراسان شمالی؛

لایحه رتبه بندی معلمان و همسان سازی حقوق بازنشستگان به زودی اجرایی می شود

رییس صنعت و معدن خراسان شمالی:

بخش خصوصی برای فرآوری باریت در راز و 
جرگلان سرمایه گذاری می کند

مردم اسفراین باید از سهام یکسان در معدن آلبلاغ 
برخوردار شوند

شکارچی متخلف قوچ اوریال در دام محیط بانان گرمه قرار گرفت

رشد ۱۶۵ درصدی شاخص سود 
خالص در سیمان بجنورد

مدیر عامل شرکت سیمان بجنورد گفت: سود خالص فروش 
سیمان این شرکت در سه ماه نخست امسال نسبت به مدت 
مشابه پارسال ۱۶۵ درصد معادل ۴۸۰ میلیارد ریال افزایش 

یافت.
سیدحســن معصومی اظهار داشــت: افزایش سوددهی آن 
هم در سخت ترین ســال های اقتصادی نتیجه راهبردها و 
اقدامات انجام شده در بهبود عملکرد فنی و زیرساخت های 
مالی شــرکت سیمان بجنورد است که در ۲ سال گذشته به 

خوبی انجام شد.
مدیرعامل شرکت ســیمان بجنورد افزود: همچنین در این 
مــدت تولید مواد اولیه ســیمان )کلینکر( به مدت مشــابه 
سال گذشــته در این شرکت ۳۹ درصد افزایش یافت و این 
دستاوردها با کاهش میزان مصرف انرژی حرارتی به دست 

آمده است.
وی بدون اشــاره به میزان تولید سیمان در سه ماه نخست 
امســال و پارسال گفت: رشد سود خالص سیمان بجنورد در 
پایان ســال گذشته نیز نسبت به ســال ۹۸ حدود پنج برابر 

افزایش یافت و به رکورد تازه در این زمینه دست یافت.

خبر
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براســاس اعــلام بانک مرکــزی پایــه پولی در 
خرداد ۱۴۰۰ بــه دلیل افزایش خالــص مطالبات 
بانــک مرکزی از بخش دولتــی و افزایش خالص 
دارایی های خارجــی بانک مرکزی بــه دلیل آثار 
پولی خالص تفاوت نرخ خرید و فروش ارز غیر نرخ 

نامه ای افزایش یافت.
به گزارش ایرنا، بانــک مرکزی در گزارش خود به 
وضعیت پایه پولی در خرداد ۱۴۰۰ پرداخته اســت. 
براســاس آن حجم نقدینگی برابر سه هزار و ۷۰۵ 
هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان که نسبت به پایان سال 
گذشــته ۶.۶ درصد و در مقایســه با خرداد ۹۹ نیز 

۳۹.۴ درصد رشد داشته است.
براســاس گزارش بانک مرکزی عامل اصلی رشد 
نقدینگی در پایان خردادماه امســال نسبت به پایان 
سال ۱۳۹۹، رشد ۹.۲ درصدی پایه پولی بوده است.

رشد ۶۳ هزار میلیارد تومانی مطالبات بانک مرکزی 
از بخش دولتی

مهمترین عامل رشــد پایه پولی در پایان خردادماه 
۱۴۰۰، خالــص مطالبات بانــک مرکزی از بخش 
دولتی اســت که با ۶۳ هزار و ۳۰۰ هــزار میلیارد 
تومــان افزایش نســبت به پایان ســال ۱۳۹۹ در 
نتیجه اســتفاده از تنخواه گردان خزانه و ســازمان 
هدفمندسازی یارانه ها و کاهش سپرده های دولت 
نزد بانک مرکزی، سهمی فزاینده معادل ۱۳.۸ واحد 

درصد در رشد پایه پولی داشته است.
دلیل اصلی افزایش مطالبات بانک مرکزی از بخش 
دولتــی در دوره مذکور نیز اســتفاده دولت از وجوه 
تنخواه گردان در مجموع به میزان ۵۵ هزار و ۵۳۰ 
میلیارد تومان است.در خصوص تحولات مربوط به 
استفاده دولت از وجوه تنخواه گردان خزانه در سال 
جــاری باید گفت که با توجه بــه رقم منابع بودجه 
عمومی سال ۱۴۰۰ که در مجلس شورای اسلامی 
معــادل یک هزار و ۳۷۳ هزار و ۷۷۰ میلیارد تومان 
بود و ســقف اولیه تنخواه گردان خزانه به میزان ۳ 
درصد بودجه عمومی یعنی  ۴۱ هزار و ۲۱۰ میلیارد 

تومان تعییــن و تا ابتدای اردیبهشــت ماه ۱۴۰۰ 
تمامی این مبلغ طی دو قســط در اختیار دولت قرار 

گرفت.
 در ادامــه، هیات وزیران در ۲۶ خردادماه امســال 
و بنا به پیشــنهاد ســازمان برنامه و بودجه و برای 
پیشگیری، امدادرســانی و جبران خسارات ناشی از 
حــوادث غیرمترقبه مقرر کرد ســقف مجاز تنخواه 
گردان خزانه در ســال ۱۴۰۰ بــه میزان یک واحد 
درصد افزایش یابد یعنی از ۴۱ هزار و ۲۰۰ میلیارد 
تومــان به ۵۴ هزار و ۹۵۰ میلیارد تومان برســد و 
بانک مرکزی را موظف کرد در اسرع وقت افزایش 
تنخواه گــردان خزانــه را در اختیــار وزارت امور 
اقتصــادی و دارایی )خزانه داری کل کشــور( قرار 
دهد و بانک مرکزی نیز موظف شد مبلغ ۱۳ هزار و  
۷۴۰ میلیارد تومان را به تنخواه گردان اضافه کند.

پرداخت ۲ هزار میلیارد تومان به سازمان هدفمندی 
یارانه ها

چســبندگی هزینه های جاری دولــت و همچنین 
کاهــش قابل توجه برخــی از درآمدهــای دولت 
همچون درآمدهای مالیاتی بر نقل و انتقال سهام در 
سه ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۰ نسبت به دوره مشابه 
ســال قبل از دیگر عوامل موثر بر افزایش ســقف 

مجاز تنخواه گردان خزانه در سال ۱۴۰۰ است.
همچنین براســاس تبصره ۱۴ قانون بودجه ســال 
۱۴۰۰ کل کشــور، بانک مرکزی موظف شده است 
برای پرداخــت به موقع مصــارف هدفمندی و بر 
اساس درخواست ســازمان برنامه و بودجه، معادل 
یــک درصد از جمع مصارف جــدول تبصره ۱۴ را 
که ســه هزار و ۳۰۴ میلیارد تومان است به صورت 
تنخواه در اختیار سازمان هدفمندسازی یارانه ها قرار 
دهد که از این میــزان، معادل ۲ هزار میلیارد ریال 
در پنجم خردادماه در اختیار سازمان هدفمندسازی 
یارانــه ها برای پرداخت به شــرکت مادرتخصصی 
بازرگانــی دولتی ایران بــرای خرید تضمینی گندم 

قرار گرفته است.

رشد ۱.۹ درصدی دارایی خارجی بانک مرکزی
یکی دیگــر از عوامل موثر بر رشــد پایه پولی در 
خردادماه سال ۱۴۰۰، تحولات خالص دارایی های 
خارجی بانک مرکزی بوده اســت که با ۱.۹ درصد 
افزایش معادل هشــت هزار و ۷۲۰ میلیارد تومان  
نسبت به پایان سال قبل، سهمی فزاینده معادل ۱.۹ 

واحد درصد در رشد پایه پولی داشته است.
دلیــل اصلی افزایش خالــص دارایی های خارجی 
بانک مرکزی، عمدتاً ناشــی از آثــار پولی خالص 
تفاوت نرخ خرید و فروش ارز غیر نرخ نامه ای بوده 

است.  
کاهش ۰.۳ درصدی پول در ســه ماهه منتهی به 

خرداد
بررســی اجزای تشــکیل دهنده نقدینگی در ســه 
ماهه منتهی به پایان خردادماه ۱۴۰۰ نشان دهنده 
کاهش ســهم پول و افزایش سهم شــبه  پول در 
نقدینگی است؛ به طوری که طی دوره مذکور سهم 
پول ۰.۳ واحد درصد کاهش یافته و به همین میزان 

بر سهم شبه پول افزوده شده است.
همچنین رشد پول در پایان خردادماه ۱۴۰۰ نسبت 
به پایان سال ۱۳۹۹ در مقایسه با دوره مشابه سال 
قبل به میزان قابل توجهی کاهش یافته اســت؛ به 
طوری که رشــد پول از ۱۷.۵ درصد در ســه ماهه 
ابتدایی ســال ۱۳۹۹ به ۵.۱ درصد در ســه ماهه 

ابتدایی سال ۱۴۰۰ رسیده است.
در پایــان خردادماه ســال ۱۴۰۰، ضریب فزاینده 
نقدینگی به رقم ۷.۳۹۷ رسید. بدین ترتیب ضریب 
فزاینده نقدینگی نســبت به پایان سال ۱۳۹۹، ۲.۳ 
درصد کاهش یافت که در مقایســه با رشــد دوره 
مشابه سال گذشته برابر منفی ۱.۱ درصد، ۱.۲ واحد 

درصد کاهش نشان می دهد.
دلیل اصلــی کاهش ضریب فزاینــده نقدینگی در 
پایان خردادماه ۱۴۰۰ نســبت به پایان سال ۱۳۹۹، 
ناشــی از افزایش ذخایر اضافــی بانک ها در پایان 
خردادماه ۱۴۰۰ نســبت به پایان سال ۱۳۹۹ بوده 

است.

 معاون فناوری های مالیاتی ســازمان امور مالیاتی 
کشــور گفت: نظــام مالیاتــی در ســال های اخیر 
دســتخوش تحولات اساسی در زیرساخت ها شده و 
با توسعه ظرفیت های نظام مالیات الکترونیک، امروز 
بســتر لازم برای جهش این نظــام به جایگاه نظام 

هوشمند مهیا شده است.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا از ســازمان امور 
مالیاتی کشور »هادی خانی« خاطرنشان کرد: نظام 
مالیاتی کشــور پس از انجام اقداماتی در چارچوب 
»طرح جامع مالیاتی« و »نظام مالیات الکترونیک« 
)E. TAX ( هم اکنون در آســتانه تبدیل شــدن به 
 I.(یک نظام مالیاتی مدرن است که مالیات هوشمند

TAX ( اصلی ترین مشخصه آن به شمار می رود.
وی افــزود: ویژگی نظــام مالیاتی هوشــمند نیمه 
متمرکز و یکپارچه بــودن اطلاعات، داده مبنا بودن 
کلیه فرآیندهای مالیاتی، از مرحله شناسایی مودیان 
و ثبت نام گرفته تا مرحله تشــخیص، رســیدگی و 
وصــول و اجرا و همچنین مــودی محور بودن آن 
است. نتیجه اجرای این نظام مدرن مالیاتی، افزایش 
کارآیی در تامین منابع بودجه عمومی، اجرای عدالت 
مالیاتی، ســادگی و ســهولت فرایندهای مالیاتی، 
رضایت ذینفعان، کاهش فرار مالیاتی و نیز افزایش 

تمکین داوطلبانه و صادقانه مودیان است.
معــاون فناوری های مالیاتی ســازمان امور مالیاتی 
کشور با اشاره به اینکه هوشمندسازی نظام مالیاتی، 
مهمترین برنامه این ســازمان محســوب می شود، 

بیان داشــت: به واســطه اجرای این سیستم نوین 
مالیاتی، مالیات ســتانی براســاس داده های شفاف، 
دقیق و به روز انجام گرفته و مبنای محاسبه مالیات، 
صورتحســاب های الکترونیک ارسال شده از سوی 
مودیان در چارچوب قانون پایانه های فروشگاهی و 
ســامانه مودیان و نیز اطلاعات ارایه شده از سوی 

دستگاه های ذیربط خواهد بود.
وی در خصوص دستاوردهای مهم نظام مالیاتی در 
حوزه مالیات الکترونیک اظهار داشت: بارزترین اقدام 
در این زمینه که نقش مهمی در تحقق نظام دولت 
الکترونیک داشــته راه انــدازی درگاه ملی خدمات 
الکترونیک مالیاتی به نشــانی My.tax.gov.ir  و با 
شعار »هر ایرانی یک مودی« است.  این پنجره واحد، 
به نحوی طراحی و پیاده ســازی شــده که پروفایل 
مالیاتی به هر فرد ایرانــی اعم از مودیان مالیاتی و 
غیره قابل ارایه خواهد بود. خانی خاطرنشــان کرد: 
از طریــق این پنجره واحــد الکترونیک، حدود ۳۵ 
خدمت مالیاتی به عموم شــهروندان و مودیان بطور 
متمرکز و به صورت الکترونیک ارایه می شــود.  از 
جملــه این خدمات می توان به مشــاهده اطلاعات 
پرونده هــای مالیاتی در بخش مالیات مســتقیم و 
مالیات بــر ارزش افزوده، کارتابل ابلاغ الکترونیک، 
ارایه اظهارنامه های مالیاتــی، رفع تعهدات ارزی و 

... اشاره کرد.
معــاون فناوری های مالیاتی ســازمان امور مالیاتی 
کشور افزود: همچنین سایر اقداماتی که شهروندان 

برای انجام آن نیازمنــد مراجعه حضوری به ادارات 
مالیاتی یا سایر مراجع بودند، از جمله پرداخت قبوض 
مالیاتــی، دریافت گواهی نقل و انتقال موضوع ماده 
۱۸۷ قانون مالیات های مســتقیم، اســتعلام ممنوع 
الخروجی، اســتعلام بدهی مالیاتی، استعلام مالیات 
خریداران ســکه و غیره نیز از طریق این درگاه ملی 

قابل ارایه به مردم است.
وی، با بیان اینکه این درگاه خدمت رســانی روز به 
روز تکامــل یافته و خدمات مطلوبتری را به صورت 
الکترونیــک به مودیان ارایه خواهــد کرد گفت: از 
جمله خدمات در دست طراحی می توان به مشاهده 
فرآیندهای رسیدگی و قطعیت، درخواست بخشودگی 
جرائم، درخواست تقسیط بدهی مالیاتی، درخواست 
ثبت و پیگیــری اعتراض، ارســال اظهارنامه های 
مشاغل و مســتغلات استیجاری و ارث، اعلام عدم 
فعالیت/تعطیلی/ شــروع به کار و یا تغییر کاربری، 
درخواســت استرداد،  درخواست ارســال اظهارنامه 
به بورس، درخواســت تمکیــن برگه های مالیاتی و 
مشــاهده مالیات تکلیفی پزشکان اشاره کرد که در 
آینده، این خدمات به شکل موثری به مودیان ارایه 

خواهد شد.
خانی اضافه کرد: با الکترونیکی شدن تمامی خدمات 
مالیاتی، ارتباط مودیان با ادارات مالیاتی به کمترین 
میزان کاهش می یابد و به تبع این امر، فساد اداری و 
هزینه های وصول مالیات نیز به شدت پایین خواهد 

آمد.

 معــاون وزیر نیــرو گفت: ظرفیــت نیروگاه های 
تجدیدپذیر در چهار ســال گذشــته با رشــد ۱۷۱ 

درصدی به ۹۰۳ مگاوات رسیده است.
به گزارش ایرنا ازپایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو، 
»محمد ســاتکین« در آخرین نشســت شــورای 
معاونان و مدیران عامل شــرکت های استانی آب 
و برق افزود: ســازمان انرژی هــای تجدیدپذیر و 
بهره وری انرژی برق از مجموعه هایی بوده اســت 
که در مقایسه با سایر ارگان های صنعت برق دیرتر 
به مجموعه فعالان بخش تجدیدپذیر پیوسته است، 
امــا همواره در تلاش بوده تــا نقش خود را هرچه 

بهتر ایفا کند.
وی ادامه داد: در زمــان آغازبه کار دولت دوازدهم، 
مجموع ظرفیت نیروگاه های تجدیدپذیر حدود ۳۳۲ 
مگاوات بوده که این ظرفیت در تیرماه سال ۱۴۰۰ 
همزمان با پایان دولــت دوازدهم به ۹۰۳ مگاوات 
رسیده، یعنی رشدی معادل ۱۷۱ درصد داشته است 
و البته این روند در حوزه انرژی خورشیدی سرعت 
بیشتری به خود گرفته و بیش از سایر اشکال انرژی 

تجدیدپذیر پیشرفت کرده است.
معــاون وزیــر نیرو بیشــترین میزان نصب شــده 
نیروگاه های تجدیدپذیر در سال ۱۳۹۵ را متعلق به 
نیروگاه های بادی با ظرفیت ۱۹۱ مگاوات دانست 
و خاطرنشــان کرد: این ظرفیت اکنــون به ۳۰۹ 

مگاوات رسیده است.
رئیس سازمان ســاتبا از رشد ظرفیت نیروگاه های 

خورشیدی از ۳۰ مگاوات به ۳۸۴ مگاوات خبر داد 
و آن را نشــان دهنده  نگاه توســعه ای نیروگاه های 

تجدیدپذیر دانست.
وی گفت: با توجه به شــرایط کشور ما از پتانسیل 
خورشــیدی بهتر از پتانســیل ســایر منابع انرژی 

تجدیدپذیر استفاده کرده ایم.
ســاتکین افزود: تنوع رشد نیروگاه های تجدیدپذیر 
نشان می دهد که می توانیم از تمام ظرفیت توسعه 
ایــن نیروگاه ها به ویژه خورشــیدی و بادی و حتی 
زیست توده، بازیافت تلفات حرارتی، برق آبی کوچک 
و توربین انبســاطی اســتفاده کنیم. رییس ساتبا 
دومین دستاورد کسب شده در بخش تجدیدپذیر را 
مربوط به  اعتبارات و منابع مالی دانســت و افزود: 
در ســال ۱۳۹۸ تنها منبع موجود مربوط به ماده ۵ 
قانون حمایت از صنعت برق بوده که طی آن مبلغی 
معــادل ۴۶۷ میلیارد تومان اختصاص یافته بود که 
در سال ۱۴۰۰ این رقم به یک هزار و ۹۰۰ میلیارد 
تومان رســیده است و در حال حاضر رشدی معادل 

۳۰۶ درصد را شاهد هستیم.
وی ادامه داد: در ســال گذشــته نیز عملی سازی 
اســتفاده از دو ظرفیــت اصلــی مــاده ۶۱ قانون 
اصــلاح الگوی مصرف آغاز شــد که در نتیجه  آن 
امســال دو هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومــان افزایش 
منابــع تامین مالــی را داشــته ایم و این موضوع 
نشــان می دهــد در مکانیزم هــای ســاز و کاری 
نیز ســازمان ســاتبا به خصوص در حــوزه تامین 

 منابــع مالی توانســته اســت موفقیت های خوبی 
را به دست آورد.

معاون وزیر نیــرو از تعرفه گذاری خرید و صادرات 
برق تجدیدپذیر برای نخســتین بار، فعال ســازی 
پروژه برق امید با محوریت تامین برق مشــترکان 
پرمصرف بخش خانگی، سرعت بخشــی توســعه 
سامانه های کوچک خورشیدی، انعقاد تفاهم نامه با 
شرکت بهینه سازی مصرف سوخت به منظور فعال 
شدن ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید برای نخستین 
بار و تاسیس صندوق ملی حمایت از محیط زیست 
برای انرژی های تجدیدپذیر به عنوان بخشــی از 
اقدام های انجام شــده در ۲ ســال اخیر یاد کرد و 
گفت: توجه ویژه به مصوبه تامین ۲۰ درصد از برق 
از منابع تجدیدپذیر،  اداری  مصرفی ساختمان های 
توســعه راهکار اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر 
به عنوان منابع تامین برق مراکز استخراج رمزارزها، 
نیروگاه های  احداث  پرپتانســیل  مناطق  شناسایی 
تجدیدپذیر و ارائه بسته های حمایتی، به روزرسانی 
قراردادهای خرید تضمینی برق تجدیدپذیر، تدوین 
کتابچه قوانین ومقررات برای ســرمایه گذاری در 
حوزه تجدیدپذیر، توســعه ســامانه هایی به عنوان 
راهکارهای ســاز و کاری برای مدیریت یکپارچه 
فرآیند ســرمایه گذاری نیروگاه هــای تجدیدپذیر و 
فعال شدن شرکت های خصوصی برای توسعه این 
نوع از نیروگاه ها،  از دیگر اقدام های انجام شده در 

این مدت بوده است.

فرمانده انتظامی شهرستان شیروان گفت: گرگ های 
گرســنه با حمله به گله گوسفندان در روستای گوگلی، 

۹ رأس گوسفند را دریدند.,
محمد روهنا در تشــریح این خبر اظهار داشت: در پی 
اعــلام مرکز فوریت های پلیــس ۱۱۰ مبنی بر حمله 

چند قلاده گــرگ به یک گله در محدوده روســتای 
توابع شهرســتان شــیروان، بلافاصله  از  »گوگلی« 
ماموران پاســگاه بخش ســرحد برای بررسی موضوع 

وارد عمل شدند.
وی افزود: در بررســی های عوامل انتظامی مشخص 

شــد چند قلاده گرگ گرســنه به گله حمله و تعداد ۹ 
راس گوسفند را تلف کرده اند.

فرمانده انتظامی شهرســتان شیروان خاطر نشان کرد: 
کارشــناس دامپزشکی میزان خســارت وارده را ۲۷۰ 

میلیون ریال برآورد کرده است.

براســاس آخرین داده های آمــاری حجم نقدینگی در 
خردادماه به رقم ســه هزار و ۷۰۵ هزار و ۴۰۰ میلیارد 
تومان رسید که نسبت به پایان سال گذشته ۶.۶ درصد 

رشد داشت.
به گزارش اتفاقیه به نقل ازایرنا، بانک مرکزی گزارشی 
از آخرین اطلاعات و آمارهای اقتصادی در بخش های 

پولی و بانکی، تراز پرداخت ها و بازار سرمایه را منتشر 
کرد.

براســاس آن حجم نقدینگی در پایان خردادماه ۱۴۰۰ 
به رقم سه هزار و ۷۰۵ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان رسید 
که در مقایسه با پایان سال گذشته )اسفند ۹۹( معادل 
۶.۶ درصد رشــد داشته است. میزان رشد نقدینگی در 

خرداد ۹۹ برابر ۷.۵ درصد بود.
همچنیــن، نقدینگــی در دوازده ماهــه منتهــی به 
پایان خــرداد مــاه ۱۴۰۰ معادل ۳۹.۴ درصد رشــد 
کــرد که نســبت به رشــد دوره مشــابه ســال قبل 
 کــه ۳۴.۲ درصــد بــود ۵.۲ واحــد درصــد افزایش 

نشان می دهد.

وضعیت پایه پولی کشور در بهار ۱۴۰۰ و دلایل رشد آن  معاون سازمان امور مالیاتی:

بسترها برای جهش نظام مالیاتی کشور فراهم است

رییس سازمان ساتب اعلام کرد؛

رشد ۱۷۱ درصدی ظرفیت نیروگاه های تجدیدپذیر در ۴ سال گذشته

فرمانده انتظامی شهرستان شیروان؛

گرگ ها ۹ رأس گوسفند را در شیروان دریدند

نقدینگی از مرز ۳ هزار و ۷۰۰ هزار میلیارد تومان عبور کرد

اثرات تحریم  بر تجارت ایران و اروپا
رئیــس اتــاق بازرگانی ایــران در ادامه 
دیدارهای خارجی خود با سفیر فنلاند در 
ایران به گفت و گو نشســت و از کاهش 
جدی تجارت مشترک میان دو طرف در 

سه سال اخیر گفت.
بــه گزارش اتفاقیه به نقل از ایســنا، هر 
چند تجارت ایران در سال های گذشته تا 
حد زیادی حول محور کشورهای منطقه 
و آســیا تعریف شــده اما ایران و اروپا از 
گذشــته دور در حوزه هــای مختلــف با 
یکدیگر تبادل تجاری داشتند و این روال 

در سال های قبل نیز ادامه داشت.
با از ســرگیری تحریم های آمریکا علیه 
ایران در سه سال گذشته، میزان تجارت 
خارجی ایران کاهش یافت و در این میان 
همکاری های اقتصادی مشــترک با اروپا 
بیشــترین کاهش را تجربه کرد. هر چند 
دولت های اروپایی بارهــا از تلاش خود 
افزایــش دوباره مبادلات ســخن  برای 
گفته انــد اما به نظر می رســد تا برطرف 
انتظار  نشــدن خطر تحریم ها، نمی توان 
تغییری جدی در این مســیر را داشــت. 
موضوعی که در جریان دیدار رئیس اتاق 
بازرگانی ایران با ســفیر فنلاند در تهران 

نیز بار دیگر بر آن تاکید شد.
غلامحســین شــافعی در دیــدار با کیو 

نوروانتو، ســفیر فنلاند در تهران، اظهار 
کرد: فنلاند ازجمله کشــورهای اروپایی 
با رشــد اقتصادی و ســطح رفاه عمومی 
بالایی است از اهمیت استفاده از تجارب 
این کشــور برای ایران در شرایط فعلی 

سخن گفت.
او به طــور ویــژه به تمایل ایــران برای 
اســتفاده از تجربیات فنلانــد در صنعت 
آبزیــان، صنایــع دریایــی و همین طور 
استفاده مناسب از آب با روش های جدید 
اشــاره کرده و گفت: ایــن حوزه ها برای 
ما مهم اســت؛ چراکه ایــران با توجه به 
موقعیت طبیعی و خشکسالی گسترده، در 
آینده به دنبال استفاده از روش های نوین 
کشاورزی است. بنابراین در این زمینه ها 
می توانیم همکاری های خوبی با کشــور 

فنلاند داشته باشیم.
در این دیدار، ســفیر فنلاند در تهران نیز 
با اشــاره به آغاز بــه کار دولت جدید در 
ایران گفت: شرایط فعلی، برهه حساسی 
در ایران محسوب می شــود و ما منتظر 
هســتیم ببینیم در زمینــه اقتصادی چه 
تحولات جدیدی در دولت صورت خواهد 

گرفت.
کیــو نوروانتو با تأکید بــر روابط مطلوب 
میــان ایران و فنلاند به جلســات کمیته 

مشترک دو کشور در محل سفارت اشاره 
کرده و افزود: با صحبت های مفیدی که 
انجام شــد می توان امیدوار بود گام های 
بلندی در مســیر رونق روابــط تجاری 
دو کشــور برداریم. ما به عنوان ســفارت 
وظیفه داریم روابــط را در همه زمینه ها 
و به خصوص در زمینه اقتصادی با شــما 
رونــق بدهیم و امیــدوارم بتوانیم بعد از 
استقرار دولت جدید هم این مسیر را ادامه 

دهیم.
نوروانتو با تأکید بر اینکه گسترش روابط 
اقتصادی دو کشــور مســتلزم شناسایی 
زمینه های مهم همکاری است، مشارکت 
بیشــتر بین تجار دو کشور برای دریافت 
اطلاعات بــه روز از موقعیــت اقتصادی 

ایران و فنلاند را مهم ارزیابی کرد.
او اظهــار کرد: مــن در مدت حضورم در 
ایران شاهد بودم که با وجود تحریم های 
سخت، ایران توانسته در زمینه اقتصادی 
توســعه یابــد. محصــولات جدیدی در 
بازارهای ایران تولید شده و رقابت پذیری 
افزایــش یافته اســت که ایــن خودش 
نشــان می دهد ایران در زمینه اقتصادی 
تحــول داشــته است.ســفیر فنلاند در 
تهــران یادآوری کرد: در ســطح جهانی 
جو اقتصادی غالب در حال تغییر اســت؛ 

ازاین رو برای انجام مبادلات تجاری بین 
تجار دو کشور و در زمینه روابط اقتصادی 
بایــد این تغییــرات را شناســایی کنیم. 
باید خودمان را بــرای آینده آماده کنیم. 
امیدوارم تحریم ها لغو شــوند و ما بتوانیم 

روابط تجاری بهتری داشته باشیم.
در ادامه هم شافعی با تأکید بر حساسیت 
موقعیــت فعلی ایران، گفــت: امیدواری 
بسیار زیادی به تغییرات مثبت در ارتباط 

با جامعه جهانی داریم.
ادامه  بخــش خصوصی،  پارلمان  رئیس 
داد: تحریم ها اثــرات نامطلوبی بر روابط 
اقتصادی ما با کشــورهای دیگر، ازجمله 
فنلاند داشــته اســت؛ اما آینده برای ما 
روشن اســت که می توانیم جبران مافات 

گذشته را در این ارتباط داشته باشیم.
او ادامه داد: با کمال تأسف مسائل تحریم 
باعث شــده بیــش از ۳۰ میلیــارد دلار 
حجم معاملات ایــران با اتحادیه اروپا از 
بین برود. این بر اقتصاد هر دو طرف اثر 
خواهد داشت و نباید از کنار آن به سادگی 
عبور کرد.بــه طوری که حجــم ذخایر 
اضافــی بانک ها از ۳۰ هزار و ۴۱ میلیارد 
تومان در پایان ســال ۱۳۹۹ به ۴۴ هزار 
و ۹۵۰ میلیــارد تومان در پایان خردادماه 
۱۴۰۰ رســیده که عمدتاً ناشی از تزریق 

وجوه دولتی به بازار پول بوده است.  
جــذب بیــش از ۵ هزار میلیــارد تومان 

نقدینگی در سه ماهه نخست امسال
بانک مرکــزی در چارچوب عملیات بازار 
باز و در جهت مدیریت نقدینگی و هدایت 
نرخ ســود حول نرخ سیاستی )هدف(، با 

توجه به افزایش ذخایــر مازاد بانک ها و 
کاهش نرخ ســود در بازار بین بانکی، از 
نیمه دوم خردادماه ۱۴۰۰ تاکنون موضع 
خود را بر جذب نقدینگی در این بازار قرار 
داد و به اجرای عملیات بازار باز در قالب 

توافق بازخرید معکوس مبادرت کرد.

در نتیجــه این اقدام تا حــدود زیادی از 
شــدت رشد نقدینگی کاســته شده و به 
هدایت نرخ ســود در بازار بین بانکی به 
سمت نرخ سیاستی )جلوگیری از کاهش 
شــدید نرخ و فاصله آن از نرخ سیاستی( 

کمک شده است.

بانــک مرکزی با اســتفاده از ابزار توافق 
بازخرید معکوس یک هفته ای، طی سه 
مرحله حراج از نیمه دوم خردادماه ۱۴۰۰ 
تا پایان خردادماه ۱۴۰۰، به طور متوسط 
هر هفتــه پنج هزار و ۲۶۰ میلیارد تومان 

جذب کرده است.  

آگهی آراء هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون تعین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

در اجرای ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه اجرایی قانون یاد شــده اســامی افرادی که اسناد عادی یا رسمی آنان در هیات مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بجنورد مورد 
رسیدگی و تائید قرار گرفته جهت اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در دو نشریه آگهی های ثبتی )کثیرالانتشار و محلی( بشرح ذیل آگهی می گردد:

بخش یک بجنورد پلاک ۲۷۶۷ و ۲۷۶۸ اصلی اراضی شهری بجنورد
۱- ششــدانگ یکباب انباری از پلاک ۲۷۶۷ و ۲۷۶۸ اصلی به مســاحت ۶۰/۹۰ متر مربع ابتیاعی آقای پیغمبرقلی نیری از محل مالکیت ثبتی: محمدرضا دهقان پور وحید 

برابر رای شماره ۱۰۶۵ - ۱۴۰۰ مورخه ۲۲/۰۴/۱۴۰۰ -
 کلاسه ۰۳۵۵ - ۹۹ لذا بدین وسیله به فروشندگان و مالکین مشاعی و اشخاص ذینفع در آرای اعلام شده ابلاغ می گردد چنانچه اعتراضی دارند باید از تاریخ انتشار آگهی 
و در روستاها از تارع الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترضین باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهند در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض گواهي تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه ننماید اداره ثبت مبادرت به صدور ســند خواهد نمود ضمنا صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود تاریخ انتشار نوبت اول ۲۹/۰۴/۱۴۰۰
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۳/۰۵/۱۴۰۰

علیخان نادری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بجنورد
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نام شهردار تهران نباید زیر سایه پرونده های تخلف باشد
امیررضا واعظ آشــتیانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره انتخاب شهردار تهران که در 
روزهای اخیر در دستور کار شــورای شهر قرار گرفته، گفت: مردم تهران بر اساس 
اعتمــاد به کاندیداها به آنها رأی داده اند و حالا انتظار دارند حقوق شــان مورد توجه 
و احترام واقع شــود. واعظی آشتیانی ادامه داد: شورای شهر نه جای باندبازی است 
نه جای فعالیت سیاســی. امیدوارم دوره ششم هم همین نگاه را داشته باشد که نه 
فضای شورا و نه جایگاه شهرداری سیاسی نیست و حقوق مردم نباید وجه المصالحه 
قرار گیرد.او همچنین گفت: نام شــهردار تهران نباید زیر ســایه پرونده های تخلف 
باشــد. امیدواریم برخی ادعاها درباره دخالت مســئولان در انتخاب شهردار تهران 

نادرست باشد، چراکه این خلاف مطالبه مردم است.

عباس عبدی: مردم زیادی پیگیر انتقال دولت نیستند
عباس عبدی: امروز که مدیریت اجرایی در حال انتقال اســت، تا چه حد شاهد این شور 
و نشاط عمومی یا امیدواری نسبت به آینده هستیم؟ مردم تا چه اندازه پیگیر انجام این 
انتقال هســتند؟ و از آن مهم تر اینکه چه درکی از آنچه قرار است در دولت و کشور رخ 
دهد، دارند؟ گرچه نمی توانم نظر قطعی دهم، معتقدم اگر نظرسنجی شود مردم زیادی 
پیگیر این رویداد نیســتند و درکی از آنچه پس از این رویداد رخ خواهد داد، ندارند. حتما 
عده ای پیگیر هســتند و تصورات مثبتی از آینده دارند، ولی این تعداد به اندازه ای نیست 
که  شور و امید را در دل جامعه و مردم عمومی و برجسته و به عنوان انرژی برای موتور 
دولت بتواند عمل کند. اتفاقا تعداد قابل توجهی از مردم، گمان می کنند اوضاع یا تغییری 
نمی کند یا نه  تنها بهتر نمی شود که احتمالا بدتر هم می شود این همان نامیدی است که 

در جریان انتخابات هم دیده شد.

سلیمی نمین: برخی اصولگرایان وصولگرا هستند
عباس ســلیمی نمین، تحلیلگر سیاســی اصولگرا، در رابطه با  آسیبی که به عقیده 
برخی اصولگرایان با ســهم خواهی به کابینه رئیسی در ابتدای کار وارد شده است، 
اظهار کرد: این موضوع ســنت دیرپایی است. یعنی جریانات مختلف در کانون های 
تعییــن  کننده تلاش می کنند که آن را از آن خود بشناســند این واژه در مورد آقای 
رئیسی هم صادق است. برخی افرادی که در ایجاد ستادهای مردمی سرمایه گذاری 
کردند، سعی شــان بر گرفتن سهمی از اوســت؛ اما رییسی نباید باج بدهد. او افزود: 
خوشــبختانه عملکرد آقای رئیســی به گونه ای بوده اســت که تاکنون با شخصی 
ملاقات نکرده است اگر سهم خواهی هم صورت گرفته به نحوی غیرمستقیم بوده 
اســت؛ یعنی تا به حال به هیچکس نه قولی داده و نه مذاکره ای با کســی داشــته 
است. در واقع برخی اصولگرایان وصولگرا هستند این کلمه، نه نصیحتی است و نه 
ارشــادی. این امری است که همه مسندداران قدرت تلاش می کنند تا همگون های 
خود را مثلا حتی در مســند قدرت قرار دهنــد؛ بنابراین، این مطاب حتما به عنوان 
یک سنت غلط باید کنار گذاشته یا از آن گریز شود تمهیدات تاکنون خوب بوده اند.

تمام خاک فلسطین اشغالی زیر برُد موشک های نقطه زن ماست
حســین شــریعتمداری، مدیرمســئول روزنامه کیهان در خصوص حمله پهپادی به 
نفتکش بعد از حمله پهپادی به نفتکش اسرائیلی به بیان نکاتی پرداخت. شریعتمداری 
نوشــت: »مرسر استریت« وابسته به شرکت صهیونیستی » زودیاک«، مقامات رژیم 
صهیونیستی ضمن نسبت دادن این حمله به ایران )که هیچ قرینه ای برای آن وجود 

ندارد( با سرو صدای زیاد و جنجال رسانه ای از واکنش متقابل سخن گفته اند! تا آنجا 
که شــبکه ۱۱ تلویزیون رژیم صهیونیســتی اعلام کرده اسرائیل چراغ سبز ایالات 
متحــده و انگلیس را برای انجام عملیات علیه ایران دریافت کرده اســت! و آنتونی 
بلینکــن، وزیر خارجه آمریکا و نیز دولت بی آبروی انگلیس نیز بر ضرورت حمایت از 
رژیم صهیونیستی تاکید کرده اند! این بار رژیم صهیونیستی آشکارا و رسماً از احتمال 
حمله به کشــتی های ایرانی سخن می گوید و از این روی اگر دست به حماقتی بزند 
باید توجه داشــته باشــد که؛ الف:  ایران اسلامی بر اساس اصل شناخته شده و رسماً 
تعریف شده »حق مقابله به مثل« -retaliation - مقابله به مثل را حق قانونی خود 
می داند و مخصوصاً وقتی پای رژیم کودک کش، جعلی و اشغالگر رژیم صهیونیستی 
در میان باشــد، نه فقط از آن عدول نمی کند بلکه از آن استقبال نیز خواهد کرد.  در 
صورت حماقت رژیم صهیونیســتی، علاوه بر تلافی ســنگین و پشیمان کننده ایران 
علیه این رژیم، آمریکا و انگلیس هم شــریک جرم تلقی می شــوند و منافع آنها در 
منطقه نمی تواند و نباید از پاســخ سخت ایران در امان باشد. آنها به خوبی می دانند 
که تمام خاک فلسطین اشــغالی زیر برُد موشک های نقطه زن ماست، ناوگان پنجم 
دریایی آمریکا در بحرین فقط ۲۴۰ کیلومتر با ما فاصله دارد و منافع انگلیس هم در 

منطقه به آسانی در دسترس خواهد بود و ... .

مکاتبه ابتکار با رئیس مجلس درمورد طرح صیانت از فضای مجازی
معــاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده در توییتی نوشــت: طی مکاتبه ای 
با رییس مجلس نســبت به تبعات سیاست های محدودکننده عرصه فضای مجازی 
برای کسب و کار زنان تلاشگر و کارآفرین هشدار دادیم.معصومه ابتکار در پیامی که 
در صفحه توییتر خود منتشــر کرد، نسبت به طرح صیانت از فضای مجازی واکنش 
 نشــان داد و نوشــت: طی مکاتبه ای با ریاســت مجلس مخاطرات جدی  طرح
 صیانت از فضای مجازی  را برای هزاران کســب و کار مجازی و واقعی  زنان 
تلاشــگر و کار آفرین این ســرزمین اعلام کردم. وی تصریح کرد: نسبت به تبعات 

سیاست های محدود کننده در این عرصه هشدار دادم.

هشدار محسن رضایی درباره مهاجرت نخبگان
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: نباید کاری کــرد که نخبگان از ادامه 
کار ناامید و با پیشــنهادهای جذاب کشــورهای اطراف از خانه خود مهاجرت کنند.

محســن رضایی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در توئیتی در صفحه شخصی 
خود نوشــت: امروز میزبان برخی از مدیران موفق اقتصاد دیجیتال کشور بودم. وی 
ادامه داد: نباید کاری کرد تا نخبگان و متخصصان این حوزه که سرمایه های انسانی 
ما هســتند از ادامه کار ناامید و با پیشــنهادهای جذاب کشــورهای اطراف از خانه 
خــود مهاجرت کنند. دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام تاکیــد کرد: ما در برابر 

استعدادهای کشور عزیزمان مسئولیم.

عفت شریعتی: می خواهیم فضای مجازی را »سالم« کنیم
عفت شریعتی نماینده مردم زرند در مجلس شورای اسلامی با اشاره به طرح حمایت 
از کاربردن در فضای مجازی گفت: طــرح حمایت از کاربران در فضای مجازی به 
هیــچ وجه به دنبال فیلتر کردن ســایت ها و یا تعطیلی کســب و کارهای اینترنتی 
مردم نیســت.وی افزود: این طرح به دنبال سالم ســازی فضای مجازی و قانونمند 
کردن و ضابطه مند کردن آن اســت و در ســایه اجرای این طرح حتی کســب و 

کارهــای اینترنتی حتی رونق هــم پیدا خواهد کرد.نماینده مــردم زرند در مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: تاکنون مصوبه ای در باره این طرح در مجلس گذرانده 
نشــده و آنچه به تصویب رسیده، نحوه رســیدگی به این طرح است که نمایندگان 
مصــوب کردند که طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی بر اســاس اصل ۸۵ 
قانون اساسی در کمیسیون مشترک نیز خواهد بود و نمایندگان کمسیون های دیگر 
در آن حضور خواهند داشت مورد بحث و بررسی قرار گیرد.شریعتی خاطرنشان کرد: 
در کمیســیون مشترک این ظرفیت وجود دارد تا از نقطه نظرات همه صاحب نظران 
و کارشناســان امر استفاده شــود و در افزایش نقاط قوت این طرح و نیز حذف نقاط 

ضعف آن کمک گرفته شود.

بهاروند: وقتی کشتی ایران توسط زیردریایی مورد اصابت قرار می گیرد، چرا کسی 
آن را محکوم نمی کند

ســفیر ایران در لندن با اعلام اینکه ایران کشوری است که ثبات در منطقه از جمله 
مهم ترین اولویت های سیاست خارجی اش است، گفت: در طول یک سال گذشته 
یازده کشــتی ایران در دریاها و حتی در خلیج فارس مورد اصابت قرار گرفته اســت 
چرا کســی حمله به کشــتی های ایرانی را محکوم نمی کند؟ چرا انگشت اتهام به 
سمت کسی نشانه نمی رود؟بهاروند گفت: جمهوری اسلامی ایران به دنبال تنش در 
منطقه نیست؛ چرا که تنش به نفع هیچ کس نیست و ایجاد تنش های غیر ضروری 
در این منطقه حســاس کســی را منتفع نخواهد کرد.به دنبال طرح ادعاهایی توسط 
وزیر خارجه بریتانیا علیه ایران،در مورد حمله به کشــتی اسرائیل» مرسر استریت« 
در دریای عمان، محســن بهاروند ســفیر ایران در بریتانیا در گفت و گو با روزنامه 
»فایننشــال تایمز« ضمن تکرار مواضع رسمی کشورمان در مورد عدم مداخله ایران 
در حمله به این کشــتی، اظهار کرد: ادعاهای مطرح توسط مقامات های بریتانیایی 
در این مورد »شــتابزده و ناپخته« ارزیابی می شود.سفیر ایران که صبح روز دوشنبه 
نیز به وزارت خارجه بریتانیا فراخوانده شــده بود به »اندرو انگلند« خبرنگار سیاست 
خارجی روزنامه فایننشال تایمز گفت: واکنش بریتانیا در این باره و متهم کردن ایران 
بدون داشتن مدارک و مستنداتی در این زمینه، شتابزده و ناپخته بود.بهاروند در این 
باره افزود: در غرب آســیا تنش های زیادی وجود دارد از یمن و افغانستان گرفته تا 
ســوریه و لبنان،چرا بریتانیا باید در این منطقه پرتنش، با شتاب و بدون ارائه مدارک 
و مســتندات ایران را متهم کند؟ در منطقه ما بازیگر تجاوزگری مانند رژیم اسرائیل 
وجود دارد که هر لحظه آماده است اقدامی علیه سایر کشورها انجام دهد؛ رژیمی که 

استاد تجاوز گری به دیگران و متهم کشورهای دیگر در این زمینه است.

انتقاد تند شورای هماهنگی اصولگرایان قم از زاکانی
شورای هماهنگی اصولگرایان استان قم از علیرضا زاکانی نماینده شهر قم به خاطر 

کاندیدا شدن و ارائه برنامه برای حضور در شهرداری تهران انتقاد کرد.

در متن این نامه آمده است:
برادر بزرگوار جناب آقای دکتر علیرضا زاکانی )دام عزه(

نماینده محترم مردم شریف قم در مجلس شورای اسلامی

سلام علیکم
ضمن تبریک ایام الله دهه ولایت و اعیادی که پشــت سرگذاشــته شــد معروض 

می دارد چندی پیش از طرق مختلف و مجاری غیر رسمی شایعه نامزدی حضرتعالی 
برای تصدی پست شهرداری تهران را شنیده بودیم، اگر چه این خبر در همین سطح 
هم نگرانی هایی ایجاد می کرد اما چون از مبادی رســمی چیزی اعلام نشــده بود، 

نیازی به نگارش چنین نامه ای نیز احساس نمی شد.
تا این کــه امروز )۱۰ مرداد ماه( خبری بر روی خروجی خبرگزاری ایرنا قرار گرفت 
مبنــی بر این کــه حضرتعالی به عنوان یکی از هشــت نامزد تصدی این پســت، 
برنامه های خود را به شــورای شهر تهران تقدیم کرده اید و پیگیری های دیگری که 

از منابع مطمئن صورت گرفت نیز خبر را تایید کرد.
البته ای کاش از قبل شورای هماهنگی اصولگرایان استان قم را که دعوت کننده ی 
حضرتعالی به قم و مهم ترین حامی تان در انتخابات مجلس بود و شــاید بیشــترین 
اقبال مردم به حضرتعالی به خاطر اطمینانی بوده که به اعضای این شــورا داشته اند، 

در جریان امر قرار می دادید.
بعید است از حجم تلاش های این شورا و رایزنی های فراوان آن از اخذ حمایت علما 
و مراجع گرفته تا گروه های سیاســی انقلابی ریشــه دار و تا مردم کوچه و بازار بی 
اطلاع باشــید! آیا هجمه های مختلفی که به این شورا به خاطر قمی نبودن تان شد 
را فرامــوش کرده اید؟ بیننا و بین الله آیا شــورای هماهنگی از زمان انتخاب تان در 
مجلس از شما درخواستی به جز در راستای منافع عمومی شهر و کشور داشته است؟

عطریانفر: اولین منتقد دولت رئیسی جبهه پایداری است
محمد عطریانفر گفت: دور از ذهن نیســت که جبهه پایداری اگر به آنچه می خواهد 
نرســد، منتقد دولت رئیسی شــود.محمد عطریانفر در روز تنفیذ سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهــور جدید ایران، در گفت وگویی اینســتاگرامی با ســایت »فردا« درباره 
چالش های دولت سیزدهم گفت: »من تصور می کنم آقای رئیسی با سه چالش عمده 
روبه رو خواهد بود؛ نخســتین چالش همانی است که همه دولت ها کم و بیش با آن 
مواجه  بوده اند؛ اینکه یک شخصیتی که رئیس جمهور می شود ناگهان باید با حوزه ای 
فراگیر رو به رو می شــود و باید پاسخگوی ۸۰ میلیون ایرانی باشد و باید بتواند منافع 
همه ملت را برآورده کند. دوم آنکه آقای رئیســی همیشه سابقه قضائی داشته است 
و شــناختی نســبت به نیروهای کارآمد اجرایی ندارد. اگر مقایسه کنیم می بینیم که 
آقایان هاشمی، خاتمی و روحانی اگر قرار بود ۲۰۰ نیروی اجرایی موثر معرفی کنند، 
می توانســتند این کار بکنند اما آقای رئیسی باید به افرادی اعتماد کند تا انها برخی 
را برای کابینه پیشنهاد دهند و به نوعی او با واسطه افراد را معرفی می کند. سومین 
چالش هم بحران های بین المللی، تحریم و مباحث هســته ای اســت که امیدواریم 

آقای رئیسی بتواند با تکیه بر ظرفیتی که وجود دارد این موضوعات را حل کند.«

غلامعلی رجایی: دولت رییسی هیچ راهی جز احیای برجام ندارد/ برای احیای برجام 
به »ظریف« نیاز داریم

فعال سیاســی اصلاح طلب: به دولت جدید توصیه می کنم از مشــورت های دکتر 
ظریف اســتفاده کند.خروج ترامپ از برجام بهترین دلیل این اســت که ما از برجام 
نتیجــه مطلوب را گرفتیــم؛ البته ایده آل نبود.یکی از کاســتی های این دولت این 
اســت که امثال دکتر ظریــف را مثل دوره احمدی نژاد بفرســتند که درس بدهند.

هیچ جای دنیا با چهره های برجســته خودش که شاید از ممتازترین دیپلمات های 
سیاســی جهان در گفت و گو باشد و هوشی که در گفت و گو دارد، چنین برخوردی 

نمی کنند./ جماران

ميز خبر

عکس روز

برگزاری کاروان 
سلامت جمعیت 

هــلال احمر بــه روســتای درتــوم با 
همــکاری مرکــز بهداشــت و اوقــاف 
 و امــور خیریــه شهرســتان بجنــورد 
در این کاروان خدماتی از قبیل پزشک و 
رایگان،تست رپیت کرونا، فضای  داروی 
دوستدار کودک، ارائه آموزشهای همگانی 
و دیدار با خانواده شهدا به مردم روستای 

درتوم شهرستان بجنورد ارائه شد.


